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1. Opening  

De wethouder opent de bijeenkomst en heet iedereen welkom. 
 

2. Mededelingen 
De Heer Hofman bedankt de aanwezigen voor het medeleven van diverse kanten ivm de recente 
dramatische gebeurtenissen op de school in De Glind. 
 

3. Verslag 
Er zijn geen opmerkingen over het verslag van het LEB 17 mei 2016. Hiermee wordt het verslag 
vastgesteld.  
N.a.v. de actiepunten in het verslag meldt de wethouder dat 

 het onderwerp onderhoud gymzalen en de bekostiging daarvan apart onder de loep 
wordt genomen. In het volgende LEB zullen de cijfers op tafel komen. 

 Incourante indeling monumentale schoolgebouwen: 
In de verordening is de berekeningsmethodiek van het brutovloeroppervlakte van de 
schoolgebouwen opgenomen. De indeling van schoolgebouwen loopt altijd achter op de 
onderwijsinhoudelijke ontwikkelingen. De incourantheid van de indeling van de 
schoolgebouwen is daarom zeer moeilijk te kwantificeren. Hilversum blijft zich toch aan 
deze objectieve norm houden. 

 Renovatie  van scholen inclusief monument:  
Op dit moment is er geen basis te vinden in de huidige wet- en regelgeving. De 
wetgeving gaat mogelijk veranderen. Er is een lobby gaande vanuit PO- en VO raad en de 
VNG richting het ministerie van OC&W. 
Mogelijkheid is om het te regelen in de verordening Voorziening Huisvesting Onderwijs 
van de Gemeente Hilversum.  
In overweging is: Renovatie als voorziening opnemen in de verordening als alternatief 
voor nieuwbouw in die gevallen waar nieuwbouw niet mogelijk is. De ruimte wordt 
gezocht in renovatie als alternatief voor nieuwbouw van scholen daar waar nieuwbouw 
o.a. in het geval van monumentale status van schoolgebouwen niet mogelijk is. Dit gaat 
verder dan alleen monumentale schoolgebouwen.  



 Duurzaamheid en frisse scholen:  
Er is een klein jaar geleden gevraagd aan de scholen of zij interesse hebben in de uitvoer 
van een EBA (Energie en binnenmilieu Advies). Hier is door 5 scholen op gereageerd. Dit 
is door bezettingsproblemen blijven liggen. Voor de vakantie worden deze rapportages 
aan de betrokken scholen/besturen doorgestuurd. 
Er wordt na de zomervakantie een afspraak gemaakt voor overleg mogelijkheden van de 
uitkomsten van de EBA’s 

 
Al deze items zullen in de loop van het jaar worden uitgewerkt zodanig dat zij voor de Kadernota 
2018 kunnen worden opgevoerd en er een afweging kan plaatsvinden. Duidelijk is dat de 
uitvoering van deze ambities budget kost, die voor de komende jaren maar beperkt beschikbaar 
is. Bij de kadernota kunnen opnieuw afwegingen worden gemaakt. 
 
 

4. Onderwijshuisvestingsprogramma 2018 
De heer Reedijk leidt dit agenda punt in. In het LEB van 17 mei is een deel van het voorstel al aan 
de orde geweest. Met de Klimopschool en met VSAT is nog nader over hun aanvraag gesproken 
en zijn de teksten gewijzigd. De financiële vertaling binnen de meerjarenraming is nu ook 
zichtbaar geworden. De tweetal budgetten in naar voren gehaald. Dat is voor uitvoering van de 
plannen Gymzaal Oost en Gymvoorziening Montessorischool Centrum. 
Mevr. Makker is van mening dat de leerlingenprognose van Pronexus inmiddels door de 
werkelijkheid achterhaald is. De voorspelde extra leerlingen voor volgend jaar zijn niet gekomen. 
Voor het hele VO in de regio zijn het 300 leerlingen minder en voor Hilversum zijn het ca 100 
minder leerlingen. Deze cijfers zijn bij de gemeente nog niet bekend. ACTIE: de aantallen 
leerlingen voor het totale VO volgend jaar zullen met de gemeente worden gedeeld. S. Makker 
zal het toesturen. 

ACTIE: in de loop van november zal een overleg met de VO schoolbesturen worden 

gehouden over de afstemming van de  aantallen leerlingen en de validatie van de bronnen. 

Specifiek zal ook gekeken worden naar de groei van het internationaal onderwijs en naar de 
onderverdeling per schooltype. In het OHP 2018 zullen de teksten over de leerlingengroei 
worden aangepast. 
 
De heer Looyschelder verwacht dat er meer middelen nodig zullen zijn om alle ambities te 
verwezenlijken. Geantwoord wordt dat in de Kadernota toekomstige ontwikkelingen gekoppeld 
worden aan financiën. Dat is het moment dat de raad keuzes gaat maken. Dat heeft dan op zijn 
vroegst betrekking op de begroting 2019. 
 
De wethouder concludeert dat er overeenstemming bestaat met het LEB over het OHP 2018. 
De laatste aanpassingen worden verwerkt in de tekst. 
 

5. Internationaal Onderwijs  
De heer Reedijk licht toe dat er in nauw overleg met STIP en VSAT een haalbaarheidsonderzoek is 
uitgevoerd voor doorgroei van het internationaal onderwijs in Hilversum. Voor de korte termijn 
laat de IGBO van STIP nog wel enige groei toe door de ingebruikname van de Minckelersschool 
voor dit doel. De IGBO van VSAT zit vol en kan in de bestaande huisvesting niet verder 
doorgroeien. Het resultaat van het haalbaarheidsonderzoek ligt nu bij het regiobestuur. Na 
instemming zal het voorstel in het college Hilversum worden gebracht die zullen besluiten al dan 
niet een vervolgonderzoek te laten houden waarbij concreet twee business cases worden 
uitgewerkt, zowel voor Stip als voor VSAT. 
Mevrouw Makker geeft aan dat voor VSAT uitbreiding een stuk grond nodig is. De heer 
Looyschelder is content dat het onderwerp nu op de politieke agenda staat, gezien de potentiële 



mogelijkheden voor groei. Hij pleit er tevens voor te zorgen voor de continuïteit van de 
bestaande ambtelijke inzet.  
Mevr. De Waal geeft aan dat ook het reguliere onderwijs voor expats wat kan betekenen. Ook bij 
HSV komen geregeld kinderen van expats zich melden. De heer Looyschelder legt uit dat er een 
verschil is tussen expats die zicht hier maximaal 5 jaar vestigen en nieuwkomers die voor een 
deel zijn aangewezen op het 1ste opvang onderwijs voor intensief taalonderwijs en daarna, na 
maximaal een jaar door het reguliere onderwijs worden opgevangen. 

 
6. Omgevingsvisie en onderwijs 

Arnold Huisman van de gemeente Hilversum geeft een toelichting op de omgevingsvisie en 
vraagt de scholen of zij hier ook aan willen bijdragen. 
Landelijke wetgeving rondom ruimtelijke ordening gaat veranderen. Deze verandering heeft een 
grote impact, vergelijkbaar of groter dan die van de doordecentralisaties van het sociale domein. 
Er zal meer worden gekeken naar de voorzieningen. Er is een kanteling van de benadering, er 
wordt een visie gevraagd vanuit de maatschappij. Deze visie is voor de lange termijn, burgers 
hierbij actief betrokken. 
Het zal opgebouwd worden rondom de leefomgeving. In de huidige situatie wordt uitgegaan van  
ruimte. Straks gaan ook minder tastbare onderwerpen in de omgevingsvisie worden opgenomen 
bijvoorbeeld, veiligheid, duurzaamheid, veranderingen van economie, nieuwe technieken, 
behoud van natuur etc. 
Het is meer toekomstgericht en het  hierdoor is het belangrijk dat kinderen hier ook een stem in 
krijgen. 
G. Looyschelder, dit moet in onderwijs worden meegenomen in de leerlijnen. Laat het echt 
landen in de maatschappij (Onderwijs visie regionaal). Bijvoorbeeld meenemen in de kinder-
gemeenteraad. 
S. Makker, het moet in het curriculum van de scholen komt waarmee dit concreter wordt. 
Voorgesteld wordt om hier een werkgroep voor te starten voor de verdere uitwerking hoe dit in 
het onderwijs een duidelijke plek kan krijgen. 
 
Aanmeldingen vanuit de vergadering voor deelname in deze werkgroep: 

 Stip 

 CVO 

 VSAT 

 BINK 
(besturen zorgen voor een deelnemer in de werkgroep) 
 

7. Rondvraag 
 
 

Actiepunten Wie Wanneer 

Doorrekening onderhoud gymzalen ET Volgende LEB opzet 

Voorstel renovatie  ET 2e kwartaal 2018 

Doorsturen EBA’s ET Voor zomervakantie 

Afspraak met besturen over EBA’s ET 4e kwartaal 2017 

Aanpassen OHP 2018 RdJ Voor behandeling in college 

Afspraak prognoses RdJ November 2017 

Klankbordgroep omgevingsvisie Arnold Huisman September/oktober 2017 

 


